
Agendavragen (vragen ter voorbereiding van een vergadering) art. 34

Toelichting:
1. Agenda vragen (art. 34) zijn alleen bedoeld voor vragen over punten die op de agenda staan. 
2. Schriftelijke vragen (art. 33) zijn vragen die niet bedoeld zijn voor punten die op de agenda staan.
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken plaatsen. 

Indiener: B.R. Winters en E. Daalwijk(BBB Berkelland)
Datum indiening vraag: 12.06.2023
Datum verzending antwoord: 14-06-2023
 
Politieke Avond van: 14.06.2023 
Raadsvergadering van: Klik of tik om een datum in te voeren.
 
Onderwerp: Perspectiefnota 2024
 
“Voor het publiceren van de meicirculaire sluit de begroting in 2024 met een tekort van € 1.295.000.”
 
Vraag: Hoe wordt dit opgevangen? 

Antwoord (in te vullen door college):
Zoals in de perspectiefnota al aangegeven verwachten wij dat we met een meevallende meicirculaire in 
september zonder ingrijpende bezuinigingen een sluitende begroting (jaarschijf) voor 2024 presenteren. De 
eerste berekeningen laten zien dat dit voor 2024 inderdaad lukt. 
 

“Er zijn grote onzekerheden rond het financiële meerjarenperspectief mede door 
stijgende rente, de hoge inflatie en onzekerheid over de rijksbijdrage in 2027. Dit is een situatie die voor alle 
gemeenten geldt en wordt veroorzaakt door herijking van het gemeentefonds. De 
VNG beraadt zich op collectieve actie rond deze onverkwikkelijke situatie.”
Vraag: Wat denk het College dat dit kan gaan betekenen in de aankomende jaren voor Berkelland?
Vraag: Hoe is de verstandhouding met de VNG en de informatievoorziening hieruit?
Vraag: Is het bekend of er binnenkort nog nieuws komt over de collectieve actie?

Antwoord:
Het is moeilijk in te schatten wat er gaat gebeuren de komende jaren. De VNG maakt zicht hard voor een 
betere financiële situatie voor gemeenten. Dit is in het belang van alle gemeenten. Daarbij moet 
aangetekend worden dat de financiële verhouding tussen Rijk en gemeenten een machtsverhouding is. Als 
het gaat om herverdeelvraagstukken houdt de VNG zich vooral bezig met het proces. 
Herverdeelvraagstukken hebben alleen een effect op individuele gemeenten. De VNG houdt ons via 
nieuwsbrieven op de hoogte. Daarnaast hebben we via contacten bij de VNG toegang tot informatie. Op de 
Algemene Ledenvergadering van 14 juni ligt een resolutie voor met de inzet van de VNG. Van een andere 
collectieve actie is ons op dit moment niets bekend. 
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“Ons perspectief heeft nu een beperkt tekort voor 2024 en een fors tekort in 2026 en 2027.”
 
Vraag: Heeft het College er vertrouwen in dat we niet de schulden ingaan in de aankomende jaren?
 
Antwoord:
Als u doelt op een tekort in de exploitatie dan hebben wij er voor 2024 en 2025 vertrouwen in dat we het 
tekort op kunnen lossen. Voor 2026 en verder zal dat afhangen van de ontwikkelingen, voor nu zien wij die 
toekomst minder rooskleurig in.
 
 
“Daarom kiezen we ervoor in de perspectiefnota geen nieuwe plannen en wensen op te nemen.”
 
Vraag:  Betekent dat dat er ook minder ruimte zal zijn voor nieuwe investeringen en ontwikkelingen die 
nodig kunnen zijn voor Berkelland de aankomende tijd?

Antwoord:
Ja
 

“We hopen binnenkort te horen dat we van het Rijk voldoende geld krijgen om datgene wat we graag willen 
doen, kunnen doen. Mocht dat 
niet het geval zijn, dan zullen we moeten bekijken of we op bepaalde vlakken moeten 
bezuinigen.”
 
Vraag: Mocht dat zo zijn is het dan al bekend waar er in Berkelland waarschijnlijk op bezuinigd gaat 
worden? 
 
Antwoord:
Nee, wij zullen voorstellen voor bezuinigingen aan uw raad voorleggen. U kan aan de hand daarvan keuzes 
maken en eventueel zelf andere voorstellen doen.

Vraag: Hoe werken de W.O.Z. bezwaren uit, op de daadwerkelijke geschatte W.O.Z. inkomsten? 

Antwoord: 
Op basis van de gegevens 2022 zien we dat de opbrengst 0,7% lager is dan begroot.
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Vraag: Kan men aangeven, waar de komende jaren, de inkomsten van de toeristenbelasting voor wordt 
ingezet? 
 
Antwoord: 
De inkomsten van de toeristenbelasting is geen doelbelasting en gaat naar de algemene middelen. Onder 
meer de Uitvoeringsagenda ‘Beleef het in Berkelland’ wordt betaald uit de algemene middelen.

 
Vraag: Overige opbrengsten van gebouwen en grond. Welke gebouwen en grond zijn dat? Worden deze 
tegen  een economische prijs verhuurd ? 
 
Antwoord: 
Het gemeentelijke bezit omvat ruim totaal bijna 50 gebouwen. Voor een deel worden deze aan derden 
verhuurd, denk bijvoorbeeld aan sport- en gymzalen, musea, molens, zwembaden, brandweerkazernes, 
een woning. Vaak zijn hiervoor in het verleden huurovereenkomsten gesloten waarbij de huursom jaarlijks 
wordt geïndexeerd. Bij nieuwe verhuursituaties wordt de huurprijs gebaseerd op een taxatie.
De gemeente bezit veel afzonderlijke grondposities. Meestal maken deze onderdeel uit van de openbare 
ruimte. Een deel van de gronden (met name groenstroken) wordt al geruime tijd in gebruik gegeven of 
verhuurd aan particulieren. Ook verhuurt de gemeente enkele volkstuinen.
In 2023 is een start gemaakt met het centraler organiseren van alle gemeentelijke vastgoed- en 
grondzaken.

Vraag: Onderhoud wegen. 2011 is ons inziens wel een gedateerd jaar waarbij men wegen onderhoud aan 
houdt. Niet meer van deze tijd. Waarom is deze niet eerder geactualiseerd?
 
Antwoord: 
Het wegenbeleidsplan 2011 (en de keuze van de gemeenteraad voor het onderhoudskwaliteitsniveau 
‘overwegend laag’) is in 2015 en 2020 herijkt en in basis nog actueel. Omdat we opnieuw willen kijken naar 
de keuzes die zijn gemaakt, wat daarvan de gevolgen zijn geweest voor ons wegen- en padennetwerk en 
hoe de (nabije) toekomst er uit ziet voor ons wegen- en padennetwerk, komen we in 2024 met een nieuw 
wegenbeleidsplan inclusief cijfermatige/financiële toelichting op de keuzes die we kunnen/moeten maken 
voor de toekomst.
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Vraag: Onderhoud bomen. Structureel tekort onderhoud bomen. Waar denkt men dit te kunnen weghalen?  

Antwoord: 
Het was niet mogelijk om dit tekort op te vangen met bijvoorbeeld middelen uit andere budgetten voor 
groenonderhoud. Daarom is dit tekort is verwerkt in voorliggende perspectiefnota en maakt het deel uit van 
het totale financiële perspectief.
 

Vraag: Woondeal blijkt volgens de laatste landelijke publicaties te hoog van de toren gegrepen. Gaat men 
deze nog aanpassen? Zo ja, hoe? 
 
Antwoord: 
Nee, wij hechten waarde aan een ambitieus maar ook realistisch woningbouwprogramma. Zo zijn we tot de 
afspraak gekomen om in Berkelland tot en met 2030 875 woningen toe te voegen. Externe factoren die ons 
programma kunnen beïnvloeden, houden we in de gaten en wanneer nodig sturen we bij. Momenteel 
werken we wel binnen de regio met het Rijk en provincie aan de ‘woondeal B’. Hierin worden kwalitatieve 
afspraken gemaakt over bijvoorbeeld wonen en zorg en seniorenwoningen. 
 
 
 
 
 
 
 
 


